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Nevşehir Valisi Abdurrahman SAVAŞ:

“Toplumda şiddet olgusunu 
bütünsel bir yaklaşımla
ele almak gerekir”

Sayın Bakan Yardımcısı, saygı-
değer Dernek Başkanımız, Av-
rupa Konseyi temsilcisi hanı-

mefendiler, beyefendiler,  böyle bir 
çalıştay vesilesiyle sizleri Nevşehir’de 
Kapadokya’da bu güzel beldede 
ağırlamaktan duyduğum memnuni-
yeti öncelikle ifade etmek istiyorum. 
Hepiniz hoş geldiniz. Dilerim çok 
başarılı sonuçlar alınan yararlı bir 
çalışmayı bu iki günün içinde yürüt-
mek imkânı bulursunuz.

Öncelikle Türkiye’de son yıllarda 
yapılmaya çalışılan reform ve dönü-

şümün çok güzel bir örneğini görü-
yoruz. Demokrasinin geliştirilmesi, 
sivil toplumun güçlendirilmesi, sivil 
toplumun sorun odağı olmaktan 
ziyade, toplumsal sorunlara katkı 
sağlayan kurumlar haline dönüştü-
rülmesi, bu yolun açılması reform 
çalışmalarının çok güzel sonuçların-
dan biri. Bir meslek örgütümüz çok 
önemli bir toplumsal sorunu ulusla-
rarası bir kurum ile birlikte burada 
masaya yatırıyor. Ben bundan duy-
duğum memnuniyeti ve teşekkürleri-
mi çok değerli Dernek Başkanımıza, 
Dernek yöneticilerimize ifade etmek 

istiyorum. Bu bilincin çok önceden 
beri oluştuğunu bildiğim için bun-
dan sonra da çok güzel çalışmaları, 
göreceğimize olan inancımı da ifa-
de etmek istiyorum.

Öncelikle kurallar düzlemi, hukuk 
düzleminde yapılan çalışmalar çok 
önemli ve biz ülke olarak uluslara-
rası sözleşmeler ile almış olduğu-
muz yükümlülüğü, bunları hukuk 
normu olarak kabul etmek suretiyle 
zaten iç hukukumuza, Anayasamızın 
90. maddesi gereğince yansıtmıştık. 
Daha sonra yaptığımız bir değişik-
likle de bütün iç hukuk normlarının 
üstünde bir yer verdik. Dolayısıyla 
gerek Birleşmiş Milletler gerekse 
Avrupa Konseyi sözleşmeleri, insan 
hakları alanında taraf olduğumuz 
sözleşmeler iç hukukumuzda üstün 
normlar statüsünde. Tabii, bunun 
da uygulama boyutu önemliydi ve 
mahkemelerimizin, özellikle yüksek 
yargı organlarının vermiş olduğu 
kararlarda uluslararası sözleşmele-
re de atıfta bulunarak kararlar ver-
diğini de son yıllarda memnuniyetle 
müşahede ediyoruz.

Bunun yanında, disiplinler arası yak-
laşım, aile içi şiddet, kadına yöne-
lik şiddet, çocuklara yönelik şiddet 
kavramları da çok önemli. Bu alan-
da da çok değerli Bakan Yardımcı-
mız da bilgiler verdiler. Başbakan-
lık Genelgesiyle kurumların birlikte 
çalışması öngörülmüş ve bu yönde 
kurumlar talimatlandırılmıştı. Bunun 
dışında, benim bildiğim kadarıyla 
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açılış konuşması

İçişleri Bakanlığı Sosyal Hizmetler 
Çocuk Esirgeme Kurumu, Kadının 
Statüsü Genel Müdürlüğü, Emniyet 
Genel Müdürlüğü gibi kurumların 
ortak davranış ve iş birliği protokol-
leri var, bunun yansımaları var. 

2008-2009 döneminde tüm kolluk 
birimleri aile içi şiddet olaylarının 
nasıl tespit edileceği, nasıl rapor-
lanacağı konusunda çok önemli 
eğitim almıştı ve yanlış hatırlamıyor-
sam sadece Emniyet Genel Müdür-
lüğümüzde 40 binin üzerinde polis 
bu alanda eğitim almıştı birkaç yıl 
içinde. Avrupa Konseyinin de deste-
ği vardı. Dolayısıyla bu alanda çok 
hızlanmış, ivmesi artmış çalışmalar 
olduğunu bir defa tespit etmek la-
zım.

Toplumun son dönemde daha fazla 
oluşan hassasiyetinde, bunu sadece 
olaylardaki artış olarak değil, toplu-
mun duyarlılığındaki artış, bu olay-
ların kolluk birimlerine intikalindeki 
artış olarak görmek lazım ve aslında 
bunu bir fırsat olarak görüp bu aile 
içi şiddet olgusunu toplumumuzda 
belki tamamen kaldırmak mümkün 
olmayabilir ama en azından çok alt 
düzeylere indirmek lazım. Bir diğer 
işaret etmek istediğim husus da, sa-
dece aile içi şiddet diye spesifik bir 
alan değil de, toplumda şiddet ol-
gusunun, sporda şiddet, iş ortamın-
da şiddet boyutuyla büyük bir bütü-
nün parçası olarak ele almak, daha 
bütünsel bir yaklaşımla ele alarak 
toplumdaki şiddet duygusunun, ol-

gusunun azaltılması yönünde ele 
alınması gerektiğini düşünüyorum. 
Böyle bir yaklaşım bireylerde diğer 
insanlara saygı ve hoşgörü kavram-
larıyla ilişkilendirilebilir. Bunun da 
biraz önce ifade edildiği gibi, bu ça-
lıştayın isminde yer aldığı gibi, pek 
çok disiplinle alakası var. Sosyal, 
kültürel, ekonomik, sağlık boyutla-
rı var, eğitim boyutu var ve bu tür 
ortamlar, bu tür çalıştaylar konunun 
belki bu çalıştayda birkaç boyutu, 
başka bir çalışmada başka boyutla-
rı ele alınacak. Değişik boyutlarıyla 
ele alınması için de çok önemli kat-
kılar sunacağını, bu şiddet olgusuy-
la mücadelede çok önemli katkılar 
sağlayacağına inanıyorum ve bu 
çalışmaların çok artan sayıda ya-
pılmasını da bir memnuniyet olarak 
ifade etmek istiyorum. Bu konuyla 
alakalı şu an Nevşehir’de bu çalış-

tay dışında başka bir çalışma daha 
var Kozaklı ilçemizde, yine aile içi 
şiddetle alakalı. Bizdeki kadın ör-
gütlerimizden bir kısmı oradalar, 
temsilcileri olarak burada arkadaş-
larımız bulunuyor. 

Tabii, bunun hemen öncesinde ulu-
sal düzeyde yapılmış değişik çalış-
malara katılan arkadaşlarımız var. 
Her birinin bu olgunun çözümüne, 
öneriler üretilmesine katkıda bulu-
nacağına tekrar inancımı ifade edi-
yorum. 

Ne iyi ettiniz Kapadokya’da bu fa-
aliyeti düzenlediniz. Bundan sonra 
da düzenleyeceğiniz her faaliyette 
bu güzel yöremizin, tesislerin sizle-
rin emrinde olduğunu ifade etmek 
istiyorum, saygılar sunuyorum. 


